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GRANSKNINGSUTLÅTANDE 
Fördjupad Översiktsplan för 

ÅRJÄNGS TÄTORT 
 
Årjängs kommun har arbetat fram ett förslag till fördjupning av översiktsplanen 
(FÖP) för Årjängs tätort i syfte att konkretisera översiktsplanens ställningstaganden 
för tätorten.  
 
Fördjupningen har tidigare varit föremål för samråd under tiden 2019-07-02 till 
2019-09-30 där har samråd skett med berörda verksamheter inom kommunen, 
länsstyrelsen samt allmänheten och andra med väsentligt intresse av planen. Under 
samrådstiden inkom totalt 3 skriftliga yttranden samt yttranden från 12 
privatpersoner via Facebook. Efter samrådet har justeringar av planförslaget gjorts. 
 
Planförslaget har varit ute på granskning under tiden 2020-06-15 till och med   
2020-09-14. Under granskningstiden har totalt 9 skriftliga yttranden inkommit. 
Granskningsutlåtandet redovisar de skriftliga synpunkterna som har inkommit samt 
kommentarer till dessa. Samtliga skriftliga inkomna synpunkter förvaras i sin helhet 
i planakten hos Samhällsbyggnadskontoret på Årjängs kommun.  
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Följande yttranden har inkommit: 
1. Länsstyrelsen 
Framför i yttrande 2020-10-07 följande synpunkter på förslaget: 
 
Ärendet  
Rubricerad fördjupning av översiktsplanen för Årjängs tätort har översänts till 
Länsstyrelsen för granskning enligt 3 kap. 14 § PBL. Förslaget har sänts för 
yttrande till berörda myndigheter samt till berörda enheter inom Länsstyrelsen. 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län, Skogsstyrelsen, Svenska kraftnät har inget att 
erinra mot förslaget. Sveriges geologiska undersökning (SGU) har lämnat 
synpunkter, synpunkter som berör provningsgrundande frågor har sammanvägts i 
yttrande. Statens geotekniska institut (SGU) har lämnat synpunkter som 
sammanvägts i yttrande.  
 
Förslaget är upprättat den 21 april 2020 och innehåller följande handlingar:  
 
• Planförslag  
• Planeringsförutsättningar  
• Dokumentation av dialogprocess 
• Miljökonsekvensbeskrivning  
• Markanvändningskarta  
• Barnchecklista  
• Samrådsredogörelse 
 
Länsstyrelsens roll  
Länsstyrelsen ska enligt 3 kap. 16 § PBL avge ett granskningsyttrande där det 
enbart ska anges om 
  
1. förslaget inte tillgodoser ett riksintresse enligt 3 eller 4 kap. miljöbalken 
 
2. förslaget kan medverka till att en miljökvalitetsnorm enligt 5 kap. miljöbalken 
inte följs, 
 
3. redovisningen av områden för landsbygdsutveckling i strandnära lägen inte är 
förenlig med 7 kap. 18 e § första stycket miljöbalken, 
 
4. sådana frågor rörande användningen av mark- och vattenområden som angår två 
eller flera kommuner inte samordnas på ett lämpligt sätt, och  
 
5. en bebyggelse blir olämplig eller ett byggnadsverk olämpligt med hänsyn till 
människors hälsa eller säkerhet eller till risken för olyckor, översvämning eller 
erosion. Lag (2020:76).  
 
Länsstyrelsen vill upplysa om att kommunen enligt 3 kap 20§ PBL ska redovisa 
länsstyrelsens granskningsyttrande tillsammans med översiktsplanen. 
 
Sammanfattning 
Länsstyrelsen har i samrådsskedet lämnat synpunkter på flera sakområden, men 
även på planhandlingarnas upplägg och läsbarhet. Kommunen har bearbetat 
planhandlingar till granskningen på ett sätt som påtagligt ökar läsbarheten.   
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De sakområden som Länsstyrelsen hade synpunkter på rörde utbyggnadsplanernas 
koppling till bostadsförsörjningprogram, gestaltad livsmiljö, påverkan på samt 
motiv till ianspråktagande av jordbruksmark, klimatanpassning, 
kulturmiljöprogram, naturmiljö, riksintressen för friluftsliv och kommunikation, 
miljökvalitetsnormer för vatten, utpekade områden för landsbygdsutveckling i 
strandnära lägen, geotekniskt kunskapsunderlag, översvämning och skyfall samt 
farligt gods.   
 
I granskningsskedet lämnar Länsstyrelsen synpunkter endast på prövnings-
grundande frågor enligt avsnittet Länsstyrelsens roll. 
 
Miljökvalitetsnormer för vatten  
Granskningsförslaget har utvecklats vad gäller beskrivning av förslagets effekter på 
miljökvalitetsnormer för vatten (MKN) och påverkan har analyserats på 
kvalitetsfaktornivå. Genom att bättre beskriva vilken möjlig negativ påverkan 
föreslagen exploatering kan medföra framgår det att kommunen ser MKN vatten i 
ett sammanhang. Kommunen gör tydligare ställningstaganden och 
rekommendationer för att hantera frågan i fortsatt planering. Länsstyrelsen anser att 
handlingen har förbättrats avsevärt i frågan och ser fram mot fortsatt 
utvecklingsarbete för en bättre vattenkvalitet. 
 
Länsstyrelsen ser dock fortsatt ett utvecklingsbehov i fråga om MKN vatten. 
Avseende morfologisk status uppges att vid utbyggnad av LIS-områden bör naturlig 
strandlinje spara/brukas/hårdgöras. Detta är bra men för att bättre spegla 
vattendirektivets ickeförsämringskrav behöver kommunen byta ut bör mot ska. Det 
är dessutom endast i förhållande till LIS som detta förhållningssätt uppges, medan 
Länsstyrelsen menar att detta gäller alla vatten som omfattas av direktivet varför 
skrivelsen behöver ingå även i en övergripande och generell inriktning för alla 
åtgärder.  
 
Miljökonsekvensbeskrivningen fokuserar tydligt på avlopp och dagvattenfrågor 
men biologi och morfologi kopplat till MKN vatten behandlas inte. En ytterligare 
synpunkt är att det framstår av MKB som att åtgärder för avlopp och dagvatten är 
vad som krävs för att klara MKN. Länsstyrelsen vill därför påminna om att så länge 
andra kvalitetsfaktorer påverkas och inte åtgärdas, kommer god ekologisk status 
inte att uppnås. Detta behöver behandlas och framgå av MKB. 
 

Kommunens kommentar: Planhandlingarna kompletteras. 
 
 
Landsbygdsutveckling i strandnära lägen  
 
Övergripande synpunkter  
 
Landsbygdsutveckling i strandnära lägen, LIS, är ett instrument för kommunen att 
utöka möjligheten att bygga inom strandskyddat område. 
 
Inom LIS områden kan det särskilda skälet för landsbygdsutveckling användas när 
man prövar dispenser och upphäver strandskyddet. Vid sådana dispenser/ 
upphävanden ska en avvägning mellan enskilda och allmänna intressen göras och 
strandskyddets syften ska fortfarande tillgodoses långsiktigt. Till exempel ska fri 
passage säkerställas vilket kommunen har uppmärksammat i planen. Länsstyrelsen 
vill lyfta att dispens/upphävanden inte får omfatta områden som behövs för att 
behålla goda livsvillkor för växt- och djurlivet.   
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Vid LIS Strand och Kyrkerud kan det i åkermarken finnas naturmiljöer som 
omfattas av det generella biotopskyddet enligt 7 kap 11§ miljöbalken. Det krävs 
särskilda skäl för att få dispens för exempelvis igenläggning av dike eller åkerholme 
i åkermark vilket bör framgå av planhandlingar.  
 
Enligt planbeskrivningen ska placeringen av vattenanläggningar preciseras genom 
framtagandet av ett program eller detaljplan. Kommunen uppger att slutlig 
placering ska anses ingå i LIS-området. Länsstyrelsen anser att områden som är 
tänkta att ingå i LIS-området ska tydligt redovisas i FÖP:en för att kunna betraktas 
som en del av den.   
 

Kommunens kommentar: LIS områdenas beskrivning samt kartor 
justeras.  
 
 
Enskilda LIS-områden, Storöna  
 
På Storöna föreslås ett LIS-område på norra delen av ön där kommunen möjliggör 
för både bostäder och näringslivsändamål. I gällande översiktsplan för Årjängs 
kommun finns Storöna utpekat som LIS-område, men då endast för näringsliv i 
friluftslivets syften; exempelvis med ett ”naturum” eller café eller liknande.  
 
I samrådsskedet påtalade Länsstyrelsen att bostäder på ön inte bedömdes som 
lämpliga. Länsstyrelsen uppmärksammade och välkomnade dock kommunens 
ställningstagande att hela området inte bör exploateras eller privatiseras.   
 
I samrådsredogörelsen påpekar kommunen att en mindre del bostäder skulle kunna 
anordnas på ön och att frågor som t.ex förbindelse till fastlandet kan utredas inom 
ramen för ett program. Planhandlingar har kompletterats med ett möjligt läge för 
anslutning mellan fastlandet och Storöna, en bro eller båt-förbindelse. Kommunen 
vidhåller sitt ställningstagande att en utbyggnad av bostäder på ön är tänkbart. LIS-
området som pekas ut är geografiskt omfattande. Illustrationer visar dock att endast 
en mindre del av området är tänkt att rymma bostäder och att merparten av området 
ska utgöra naturmark. På markanvändningskartan för FÖP Årjäng pekas hela LIS-
området ut för bostadsutveckling, besöksanläggning, friluftsliv. Länsstyrelsen vill i 
sammanhanget peka på begränsningskravet i 7 kap. 18e § p. 2 i miljöbalken och 
anser att den geografiska omfattningen av utpekandet i kombination med uppgiften 
i samrådsredogörelsen att en mindre del bostäder är tänkt att uppföras i området, 
gör att området behöver preciseras och avgränsas bättre.   
 
Länsstyrelsen förordar att ett LIS-område på Storöna i första hand ges en 
näringslivs-inriktning. Ett sådant ställningstagande, beroende på hur området 
utformas, ligger även mer i linje med riksintressen för friluftsliv.   
 
Som Länsstyrelsen tidigare har påpekat ställer en bostadsbebyggelse krav på 
förbindelse till ön med tanke på service kopplat till bostäder som sophämtning, 
hemtjänst, skolskjuts, räddningstjänst etc. Länsstyrelsen ställer sig tveksam till 
rimligheten att en förbindelse till ön kommer att kunna tillskapas och då med 
hänsyn till kommunens uttalade avsikt att bostads-bebyggelse på ön ska ske i 
begränsad omfattning.   
 

Kommunens kommentar: LIS-områdets avgränsning ses över samt 
kompletteras med vattenområde. Kommunen bedömer fortsatt att det finns goda 
möjligheter för utveckling av bostäder på ön utan att äventyra områdets värden. 
Text justeras för att det tydligare ska framgå att näringslivsinriktningen ses som 
primär men att bostäder möjliggörs.  
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Riksintressen  
I FÖP finns två riksintressen för friluftsliv enligt 3 kap 6§ och 4 kap 2§ i 
Miljöbalken. I handlingarna föreslås inte mycket ny bebyggelse invid riksintressena 
förutom tre områden för landsbygdsutveckling i strandnära lägen (LIS).   
 
Länsstyrelsen vill lyfta att riksintresseområdet DANO i det här fallet utgör 
tätortsnära natur till Årjängs invånare. Den tätortsnära naturen har i sig ett mycket 
högt värde för invånarnas behov av friluftsliv och rekreation och förstärker på så vis 
riksintresset i området, även utan särskilda leder eller anläggningar.   
 
Länsstyrelsen fokus rörande riksintresse för friluftsliv ligger kring ön Storöna som 
idag är en relativt oexploaterad miljö och sannolikt av högt värde för invånarna. 
Området har särskilt goda förutsättningar för vattenknutna friluftsaktiviteter som 
fritidsfiske, paddling och båtliv vilket tillsammans med strandremsan utgör grunden 
för den aktuella riksintressen.   
 
Det är viktigt att påpeka att ön ligger i tätortsnära natur och har potential att 
utvecklas för såväl friluftsliv som besöksnäring.   
 
Länsstyrelsen har i uppgift att bedöma om kommunen i förslag till översiktsplan 
behandlar berörda riksintressen på ett sådant sätt att dess syften långsiktigt 
tillgodoses.  
 
Länsstyrelsen vill lyfta vikten av omsorgsfull utformning av eventuell bebyggelse 
på ön. Länsstyrelsen anser inte att exploatering enligt planförslaget påtaglig skadar 
riksintressen friluftsliv.   
 

Kommunens kommentar: Noteras.  
 
 
Hälsa och säkerhet  

Geoteknik   
 
Länsstyrelsen välkomnar att kommunen kompletterat granskningshandlingar med 
ställningstagande att det i samband med detaljplanering alltid ska utföras en 
bedömning av ras, skred och erosion i enlighet med PBL. 
 
Kommunen har även kompletterat handlingar med kartor som visar MSB:s 
översiktliga stabilitetskarteringar. Länsstyrelsen saknar dock fortfarande en 
beskrivning av hur kommunen tänkt hantera de områden som pekas ut i MSB:s 
kartering och rekomederar att kommunen exempelvis tar fram en handlingsplan för 
klarläggande av stabiliteten.   

Länsstyrelsen vill framhålla vikten av att vid prövning av markens lämplighet ta 
hänsyn till byggnationens livslängd där förväntade effekter av ett förändrat klimat 
också behöver beaktas. Med ökad nederbörd, ökande flöden och förhöjda nivåer av 
vatten i mark och vattendrag kan riskerna för ras, skred, erosion och 
översvämningar också öka. Detta bör vägas in vid bedömningen av framtida 
markanvändning, både gällande befintlig som tillkommande bebyggelse. 
Översvämningsförebyggande åtgärder kan medföra geotekniska risker som behöver 
beaktas.  

Länsstyrelsen vill även tillägga att geologisk karta är bra lämpad att illustrera till 
exempel jordartens påverkan på risk skred, ras och erosion. Tillhörande text 
beskriver kartans element men här dras inga slutsatser. En mening som påpekar 
kopplingen mellan erosionskänslighet/skredrisk för området där marken 
övervägande består av lera och silt (gul kartsignatur) skulle öka förståelse för 
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utbredningen av de riskområden som diskuteras i text på andra ställen i planen och 
som visas i kartan.   
 
En liknande koppling mellan kapitlet Förorenad mark och miljöfarlig verksamhet 
med tillhörande karta skulle gett vid handen att vissa potentiellt förorenade områden 
är belägna inom mark som består av isälvssediment. Förekomst av sandig-grusiga 
jordarter och grundvattens flödesriktning kan starkt påverka risk för spridning av 
eventuella föroreningar och detta är viktigt att ha hänsyn till i planarbete och 
riskbedömningar. 
 

Kommunens kommentar: Handlingen kompletteras med text till 
kartorna för ökad förståelse. Gällande handlingsplan ser kommunen att detta 
fångas upp i detaljplanering, bygglovprövning, tillsynsarbete inom miljö samt 
investeringar och driftsåtgärder inom samhällsbyggnad. Tillgängligt kartmaterial 
från SGU finns i kommunens kartverktyg. Handlingen kompletteras i kapitlets 
ställningstaganden.   

 
Länsråd Johan Blom har fattat beslut i detta ärende. Planhandläggare Meda 
Andersson har varit föredragande. Verksamhetschef Bengt Falemo har deltagit i 
beslutet. I den slutliga handläggningen har plan-och infrastrukturhandläggare Emil 
Jessen medverkat. 
 
 
2. Trafikverket 
Framför i yttrande daterat 2020-09-15 följande synpunkter på förslaget: 
 
Trafikverkets yttrande avseende granskning av Fördjupning av översiktsplan 
för Årjäng respektive Töcksfors tätorter i Årjängs kommun 
 
Ärendet 
 
Trafikverket har tagit del av rubricerat underlag som avser fördjupningar av 
översiktsplanen för både Årjängs och Töcksfors tätorter. Trafikverket har tidigare 
yttrat sig i samrådsskedet för båda planerna. 
 
Fördjupningarna berör bland annat E 18, väg 175, 521 m fl. där Trafikverket är 
väghållare. E 18 utgör riksintresse för kommunikationer enligt miljöbalken 3 kap    
8 § och har pekats ut i Funktionellt prioriterat vägnät.  
 
Långsiktighet i planering 
 
Trafikverket vill i FÖP-processen lyfta betydelsen av en utvecklad kollektivtrafik 
och ett sammanhållet, gent och anpassat gc-vägnät för att stärka hållbara 
resmöjligheter.  
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
 
Riksintressen 
 
E 18 är ett riksintresse som kan påverkas av kommunens planering både på kort och 
lång sikt. Se Trafikverkets yttrande i samråd. Kommunen föreslår därmed att som 
hänsyn till intresset ska inga utvecklingsområden pekas ut i anslutning till E 18. 
Man rekommenderar också tidig samordning med Trafikverket i samband med 
detaljplanläggning av verksamhet som kan påverka/påverkas och sammantaget ska 
riksintresset beaktas. 
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Flera områden med bostäder ligger intill E 18 och i den fortsatta utvecklingen av 
dessa kan det innebära konsekvenser för vägen om behov av exempelvis nya eller 
säkrare anslutningar, passager och säkerhet för oskyddade trafikanter, 
kapacitetsåtgärder eller nya hållplatslägen uppkommer. Sådana behov (risker, 
hälsopåverkan, trafiksäkerhet och framkomlighet etc) måste tidigt identifieras för 
att man ska kunna säkerställa att nödvändiga åtgärder går att genomföra varför 
också de områden som stärker befintlig markanvändning behöver vägas gentemot 
riksintresset. Översiktsplanen har möjlighet att ge ytterligare tyngd åt riksintresset 
genom att peka på vikten av att upprätthålla dess funktioner i en sådan avvägning. 
Planering intill övrig statlig infrastruktur följer samma resonemang. 
 
Trafikverket emotser samverkan. 
 
 Kommunens kommentar: Kommunens ställningstagande tydliggörs. 
 
 
3. Lantmäteriet 
Framför i yttrande daterat 2020-09-07 följande synpunkter på förslaget: 
 
Fördjupningar av översiktsplanen för Årjängs och Töcksfors tätorter 
 
Vid genomgång av planförslagets handlingar (daterade 2020-06-10) har följande 
noterats: 
 
Lantmäteriet har inga synpunkter. 
 
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
 
 
4. Vattenfall Eldistribution 
Framför i yttrande bifogat i mejl daterat 2020-09-09 följande synpunkter på 
förslaget:  
 
Vattenfall Eldistribution (Vattenfall) har tagit del av fördjupad översiktsplan för 
Årjängs- och Töcksfors tätort och lämnar följande yttrande. 
 
Vattenfall har områdeskoncession inom Årjängs tätorten. Vattenfall har som 
innehavare en plikt att försörja alla slutkunder med el inom området. 
 
Eventuell flytt och förändringar av befintliga elanläggningar utförs av Vattenfall 
men bekostas av exploatören.  
 
Vid framtida detaljplansplanering och bygglov m.m i närheten av Vattenfalls 
anläggningar och fastigheter är det viktigt att kontakta Vattenfall. 
 
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
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5. Svenska Kraftnät 
Framför i yttrande daterat 2020-08-31 följande synpunkter på förslaget:  
 
Yttrande angående fördjupningar av översiktsplanen för Årjängs och 
Töcksfors tätorter i Årjängs kommun. 
 
Svenska kraftnät har tagit del av handlingarna för rubricerat ärende och har 
ingenting att erinra mot upprättat förslag. 
 
Eftersom vi inte har några synpunkter och Svenska kraftnät inte har några ledningar 
i anslutning till aktuellt område anser vi att detta ärende är avslutat från Svenska 
kraftnäts sida. Därmed önskar vi inte medverka i det fortsatta remissförfarandet för 
aktuellt ärende, förutsatt att planområdet inte förändras. Vid eventuella frågor är ni 
välkomna att höra av er till oss.  
 
Svenska kraftnät vill passa på att informera om att våra anläggningsobjekt finns att 
hämta via Geodataportalen, www.geodata.se, som WMS eller som en shape-fil. 
Informationen innehåller den geografiska positionen för Svenska kraftnäts 
ledningar, stolpar, stationer och stationsområden. Utöver den geografiska positionen 
finns uppgifter om förläggningssätt (luftledning, kabel etc) och spänningsnivå för 
våra ledningar. Vid produktion av kartor där Svenska kraftnät geografiska 
anläggningsinformation används ska följande copyrighttext framgå: ”©Affärsverket 
svenska kraftnät”. 
 
För övergripande information rörande Svenska kraftnäts framtida planer för 
transmissionsnätet för el hänvisar vi till Systemutvecklingsplan 2020-2029. 
Dokumentet finns publicerat på vår webbplats, www.svk.se. 
 
Information angående samråd och remisser till Svenska kraftnät 
 
Samråd ska hållas med Svenska kraftnät när åtgärder planeras inom 250 meter från 
transmissionsnätsledningar och stationer. Mer information om hur samråd med 
Svenska kraftnät går till finns på vår webbplats: 
http://svk.se/aktorsportalen/samhallsplanering 
 
Svenska kraftnät önskar att ni vid remittering av kommande ärenden sänder 
fullständigt material till oss. Vi ser gärna att relevant lägesbunden data i form av 
shape- eller dwg-filer skickas till oss med information om vilket koordinatsystem de 
är skapade i. Exempel på detta kan vara detaljplanegränser och utrednings-
korridorer. Samråd skickas till: registrator@svk.se alternativt till: Svenska kraftnät, 
Box 1200, 172 24 Sundbyberg. 
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
 
 
6. Eda kommun 
Framför i yttrande daterat 2020-08-20 följande synpunkter på förslaget:  
 
Serviceutskottet 
 
Protokollsutdrag 2020-08-20 
 
§ 61 Yttrande över granskningshandlingar Fördjupad översiktsplan Årjäng 
tätort, Årjäng kommun 
 
Diarienummer: KS/2020:236 

http://www.svk.se/
http://svk.se/aktorsportalen/samhallsplanering
mailto:registrator@svk.se
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Serviceutskottets beslut 
 
Kommunstyrelsens serviceutskott godkänner förslag till yttrande över 
granskningshandlingar för fördjupad översiktsplan Årjäng tätort. 
 
Sammanfattning av ärendet 
 
Ett förslag till fördjupad översiktsplan med tillhörande MKB har tagits fram för 
Årjäng tätort. Förslaget var ute på samråd under perioden 2019-07-02 till           
2019-09-30. Eda kommun lämnade inget yttrande under samrådet. Resultatet av 
samrådet har därefter redovisats i en samrådsredogörelse. 
 
Årjängs kommunstyrelse fattade beslut 2020-06-03 om att ställa ut planförslaget 
enligt plan- och bygglagen (PBL) 3 kap § 12 under tiden 2020-06-15 till och med 
2020-09-14. Eda kommun har erbjudits tillfälle att yttra sig om planförslaget under 
denna period. 
 
Eda kommun har tagit del av handlingarna och har inget att erinra. 
 
Beslutsunderlag 
 
Samhällsbyggnads tjänsteskrivelse 2020-07-10 
Granskning- Fördjupningar av översiktsplanen för Årjängs och Töcksfors tätorter 
2020-06-11 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Årjängs kommun 
För åtgärd 
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
 
 
7. Arvika kommun 
Framför i yttrande daterat 2020-08-17 följande synpunkter på förslaget:  
 
 
KS § 122   Dnr KS 2020/653-210 
 
Remiss – Fördjupningar av översiktsplanen för Årjängs och Töcksfors 
tätorter. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Arvika kommun har inget att erinra mot planförslaget. 
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
 
Sammanfattning 
 
Arvika kommun har blivit inbjudna till att ge synpunkter på planförslaget 
Fördjupningar av översiktsplanen samt Kulturmiljöprogram för Årjängs respektive 
Töcksfors tätorter. Förslagen är på granskning. 
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Årjängs kommun skriver att syftet med att göra en fördjupning för Årjängs och 
Töcksfors tätort är att ta ett helhetsgrepp över orternas framtida utveckling. Genom 
att planera på en översiktlig nivå kan enskilda projekt bindas samman, 
synergieffekter uppstå samt att det blir tydligt avseende behov av följdinvesteringar 
och åtgärder som kan behövas för projektens genomförande. 
 
Fördjupningarna av översiktsplanerna kan även bidra till att lyfta fram orternas 
särdrag och skapa en planering som utgår från Årjängs och Töcksfors specifika 
förutsättningar och identiteter. 
 
Arvika kommun har tagit del av handlingar. Arvika och Årjängs kommun gränsar 
till varandra. Arvika kommun har inget att erinra mot planförslagen.  
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
 
Beslutsunderlag 
 
Fördjupning av översiktsplanen för Årjängs tätort, Granskningshandling den         
21 april 2020 
Fördjupning av översiktsplanen för Årjängs tätort, 
Miljökonsekvensbeskrivning, Granskningshandling, april 2020 
Fördjupning av översiktsplanen för Töcksfors tätort, Granskningshandling den       
21 april 2020 
Fördjupning av översiktsplanen för Töcksfors tätort, 
Miljökonsekvensbeskrivning, Granskningshandling, april 2020 
 
Bedömning 
 
I de fördjupade översiktsplanerna redovisas det tydligt hur Årjängs kommun vill att 
tätorterna ska utvecklas. Arvika kommun bedöms inte påverkas av planförslaget. 
 

Kommunens kommentar: Noteras. 
 
 
 
Beslutet skickas till 
 
Årjängs kommun 
Samhällsbyggnadschefen 
Bitr. kommundirektören 
Planarkitekten 
 
 
8. Bengtsfors kommun 
Framför i yttrande via mejl daterat 2020-06-24 följande synpunkter på förslaget: 
 
Samhällsbyggnadsenheten, Bengtsfors kommun, bedömer att vi inte berörs 
av fördjupningar av översiktsplanen för Årjängs och Töcksfors tätorter och 
kommer därför inte lämna något yttrande. 
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
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9. Skogsstyrelsen 
Framför i yttrande via mejl daterat 2020-09-16 följande synpunkter på förslaget: 
 
Skogsstyrelsen har inga synpunkter. 
 
 
 Kommunens kommentar: Noteras. 
 
 
 
Samhällsbyggnad 
2020-09-14 
 
 
Daniel Nordholm 
Kommunarkitekt 
Årjängs kommun 

  

 


